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Άρθρα 

Στα γερμανικά έχουμε οριστικό (der, die, das → die) και αόριστο άρθρο (ein, eine, ein 

→___) και αρνητικό άρθρο (kein, keine, kein →keine).  

Τα άρθρα των ουσιαστικών που δηλώνουν πράγμα ή αφηρημένη έννοια δεν αντιστοιχούν 

πάντα στα ελληνικά. Για αυτό το λόγο μαθαίνουμε τα ουσιαστικά μαζί με το άρθρο τους. 

ο άνδρας: der Mann       ο πατέρας: der Vater       η γυναίκα: die Frau          η 

θεία: die Tante  

αλλά: ο πίνακας: die Tafel    η καρέκλα: der Stuhl     το τραπέζι: der Tisch    η 

φωτογραφία: das Foto 

            η πείνα: der Hunger   η ειρήνη: der Frieden 

Nominativ der (ο) die (η) das (το)  die (οι, τα) 

Genitiv des (του) der (της) des (του)  der (των) 

Dativ dem (στον) der (στην) dem (στο)  den (στους, στις, στα) 

Akkusativ den (τον) die (την) das (το)  die ( τους, τις, τα) 

      

      

      

 αρσενικό θηλυκό ουδέτερο  πληθυντικός 

Nominativ ein ένας eine µια ein ένα  keine * καθόλου 

Genitiv eines einer eines  keiner 

Dativ einem einer einem  keinen 

Akkusativ einen eine ein  keine 

      
* Θυµήσου:  το ein /eine δεν έχει 

πληθυντικό 
 

   

 έτσι και οι 
κτητικές 
αντωνυµίες  
 

mein-meine, dein, sein, ihr,  unser, euer 

Χρειαζόμαστε τα άρθρα για να μας δείχνουν την πτώση που έχει το ουσιαστικό μέσα στην 

πρόταση.  

Την πτώση που θα πάρει το κάθε ουσιαστικό την καθορίζει α) το ρήμα και η σύνταξη που 

ζητάει από το ουσιαστικό που το συνοδεύει ή β) η πρόθεση που συνοδεύει το ουσιαστικό. 

Π.χ. το ρήμα haben συντάσσεται με αιτιατική ενώ το ρήμα geben με ένα αντικείμενο σε δοτική 

(έμψυχο) και ένα αντικείμενο σε αιτιατική (άψυχο): 

 Ich habe den Kuli nicht.   Ich gebe dem Vater den Ball. 

Η πρόθεση in συντάσσεται με αιτιατική όταν δηλώνει κίνηση. Η πρόθεση mit συντάσσεται 

πάντα με δοτική:   

 Ich fahre ins (in das) Kino.   Ich fahre mit dem Bus.  
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